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A Szakbizottság 2014. évi tevékenysége 
2014. november 7.-én az MGYT Gyógyszeripari Szervezete és az EOQ 

Magyar Nemzeti Bizottságának Gyógyszeripari Szakbizottsága a hagyományos 
„Dr. Bacsa György Emlékülés” keretében szakmai napot szervezett a Hőgyes 
Endre utcai Nagy Előadóteremben. A két szakmai szervezet meghívására Bacsa 
György egykori kollégái közül még néhány élő barát és ismerős, valamint az új 
szakmai nemzedék több képviselője jelent meg a rendezvényen. 

Dr. Veress Gábor, egyetemi tanár, az EOQ MNB választmányi tagja „Minőség és 
erkölcs a gyártásban, kutatásban és forgalmazásban” című előadását Bacsa Györgyre 
emlékezve vezette fel. Előadásában röviden bemutatta példamutató életpályáját, 
kiemelve, hogy megszállottan harcolt az átláthatóságért, a rendért, a becsületességért és 
a tisztességért. Közel 10 éven keresztül ő volt a MGYT Gyógyszeripari Szervezetének 
és az EOQ MNB Gyógyszeripari Szakbizottságának elnöke. Az előadó ezután 
szomorúan állapította meg, hogy Bacsa György ma nagyon levert és felháborodott 
lenne, ha látná, hogy értékvesztett, megbolondult világunkban az emberiség a 
megsemmisülés felé rohan. 

Ilku Lívia (MAGYOSZ) „Biztonságosak-e a biztonsági elemek?” címmel tartott 
előadást, melyben kiemelte, hogy a WHO becslése szerint a világhálón minden második 
gyógyszer hamisított, kereskedelmük mégis egyre emelkedik. Magyarország már nem 
„csak” tranzit ország vagy „csak” hamis gyógyszert fogyasztó, hanem ilyen szert gyártó 
állam is lett. Ezért is lényeges, hogy egy 2015 elején megjelenő Európai Uniós 
jogszabály részletesen rendelkezik majd a gyógyszereken elhelyezendő biztonsági 
elemekről. A gyártónak minden vényköteles terméket olyan biztonsági elemmel kell 
ellátni, mely segítségével dobozonként nyomon követhető a gyógyszer a gyártástól a 
patikai, kórházi expediálásig. 

Stankovits Lívia (Sanofi-aventis Zrt.) a farmakovigilancia aktuális kérdéseit 
boncolgatta, aláhúzván, a farmakovigilancia a rá vonatkozó szabályozás 2012-ben 
történt megújulása óta nagy átalakuláson megy keresztül: jelentősen megnőtt ezen a 
téren a transzparencia, vagyis egyre több adat, információ válik egyre többek számára 
elérhetővé. Ezzel együtt nőtt az adat-koncentráció is: az adatok ma már uniós szinten 
állnak rendelkezésre, így még pontosabb úgynevezett kockázati-profil építhető fel egy-
egy gyógyszerről. Mindez a betegek érdekeit szolgálja. Az információk szélesebb 
körben való megosztásának egyik kézenfekvő következménye az, hogy ha egy 
gyógyszer-mellékhatásra egy országban fény derül, annak azonnal következménye lesz 
az összes olyan országban, ahol az adott gyógyszert vagy hatóanyagot alkalmazzák. 
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Végül Szabados Péter (CAD+Inform Kft.) a vállalati folyamat-szimulációról tartott 
előadást. A számítógépes folyamat-szimuláció azt a lehetőséget kínálja, hogy a valós 
folyamatokban résztvevő elemek számítógépes leképezésével, megalkossuk egy adott 
üzem, gyártási, logisztikai és üzleti folyamatainak logikai modelljét. A modell 
vizsgálatával juthatunk hozzá azokhoz a mennyiségekhez és összefüggésekhez, 
amelyek jellemezni fogják a jövőben lejátszódó valóságos eseményeket. 
Megismerhetjük az egyes folyamatok rejtett kapcsolatait, hogy a legjobbat hozzuk ki az 
adott feltétel-rendszerben és a legmegfelelőbb döntéseket hozzuk meg a helyzet 
kezelésére. Időben be kell avatkozni, hogy a történéseket a számunkra legkedvezőbb 
irányba tudjuk terelni. A folyamat-szimuláció szolgáltatta eredmények alapján időt, 
energiát, erőforrást és legfőbbképpen pénzt takaríthatunk meg. Tudatosan 
megtervezhetjük és irányíthatjuk a jövőt. 

A Szakbizottság 2015. évi munkaprogramja 

Munkatervünk végső formában az évnyitó vezetőségi ülésen alakul ki, ahol a 
pontos program egyeztetésére is sor kerül majd. Korábbi gyakorlatunkhoz 
híven a rendezvény-naptárunkban szereplő eseményeket más EOQ MNB 
Szakbizottságokkal (pl. a Minőség Rendszerek Szakbizottsággal) vagy 
gyógyszerész-társszervezetekkel közösen igyekszünk megrendezni, amelyek 
azonban ugyancsak évnyitó vezetőségi üléseiktől tették függővé a konkrét 
kérdésekben való állásfoglalást. 

A tervezett program a 2015-as évre: 
1. 2015. év során igény szerint szintentartó tanfolyam a gyógyszeripari 

szakemberek részére „EOQ Minőségügyi rendszermenedzser / auditor / 
szakértő” oklevél meghosszabbításához.  

2. Előreláthatólag 2015 szeptemberben kerül sor a hagyományos „Dr. Bacsa 
György Emlékülés” keretében tudományos előadadásokra az MGYT Ipari 
Szervezetével közösen. A programról és a pontos helyszínről, illetve 
időpontról az EOQ MNB honlapján és körlevelekben kaphatnak 
tájékoztatást az érdeklődők. Az előzetes elképzelések alapján a 
gyógyszeripari lean-rendszerek és a kockázatelemzéssel kapcsolatos 
kérdések kerülhetnek napirendre. A tematikával kapcsolatban várjuk a 
szakbizottsági tagok javaslatait az eoq@wil-zone.hu címre.  

3. A Szakbizottság vezetése folytatja a tárgyalásokat a gyógyszeripari 
üzemekkel, egyéb szolgáltatókkal üzemlátogatással egybekötött 
eszmecserék lebonyolítása céljából.  

4. A Szakbizottság a tavasz végén, de még a nyári szabadságolások előtt újabb 
önálló szakmai délutánt tervez. 

5. A Gyógyszeripari Szakbizottság vezetésének törekvéseiben egy hatékony 
információs csatornát biztosító közösségi portál megnyitásának lehetősége 
szerepel: pl. Facebook-megjelenés és a feliratkozó érdeklődők számára 
hírlevél-szolgáltatás megindítása, valamint további, taglétszám-növelést célzó 
intézkedések.  




